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یادداشت خبرنگار

پای صحبت مردم

احداث  مشــارکتی  پروژه 
مدرســه 12 کلاســه تائب در 
منطقه ساغریسازان شهر رشت 
با حضور عباس آخوندی وزیر راه 

و شهرسازی افتتاح شد.
این پــروژه در راســتای تحقق 
بازآفرینــی محلات هــدف پیرامون 
محــدوده اطراف حــرم خواهر امام 
رضــا)ع( شــهر رشــت و بمنظور 
آزادســازی عرصه مدرســه قدیمی 
انقلاب اسلامی و الحاق آن به صحن 

حرم اجرا شده است.

پروژه احداث مدرسه 12 کلاسه 
تائب در رشــت، با مشارکت شرکت 
مــادر تخصصی عمران و بهســازی 
شــهری ایران و اداره کل آموزش و 
پرورش استان طی دو سال اجرا و به 

بهره برداری رسید.
این پروژه در زمینی به مساحت 
یک هزار و 670 مترمربع و زیربنای 
یک هزار و 655 مترمربع در دو طبقه 

احداث شده است.
برای اجرای این طرح در مجموع 
17 میلیــارد و 540 میلیــون ریال 

هزینه شده که ســه میلیارد و 950 
میلیون ریــال از این مبلغ توســط 
دستگاه بهره بردار )اداره کل آموزش 
و پرورش گیلان( و 13 میلیارد و 590 
میلیون ریال نیز توسط شرکت مادر 
تخصصی عمران و بهســازی شهری 
ایران پرداخت شــده است. در حال 
حاضر دو هــزار و 163 هکتار بافت 
فرســوده در گیلان شناسایی شده 
است. شناسایی و تصویب بافت های 
فرسوده 20 شهر اســتان نیز انجام 

شده است.

افتتاح مدرسه 12 کلاسه در رشت

پرندگان مهاجــر با آمدن بهار،  تــالاب انزلی را به قصد 
سرزمین های دیگر ترک کردند.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست انزلی دراین باره گفت: همه ساله 
در این موقع از سال شاهد بازگشت پرندگان و ترک تالاب انزلی و دیگر 

تالاب ها و محل های زمستان گذرانی این پرندگان هستیم.
اکبر میغی افزود: کریدورهــای دقیق پرواز پرندگان مهاجر هنوز 
مشــخص نیســت و به همین منظور بــا همکاری جایکا )ســازمان 
همکاری های بین المللی ژاپن( تحقیقاتی را برای مســیریابی از طریق 
وصل کردن حقله های ردیاب به پای تعدادی از گونه ها آغاز کرده ایم.

وی شــرایط مناسب برای زندگی، امنیت و مواد غذایی را ازجمله 
عوامل موثر برای انتخاب محل های استراحت و گذران پرندگان عنوان 

کرد.
رئیس اداره محیط زیست انزلی خاطرنشان کرد: بیش از 80 گونه 

پرنده مهاجر، پاییز و زمستان گذشته مهمان تالاب انزلی بودند .
هر ســاله با سرد شدن و یخ بســتن تالاب ها و عرصه های آبی در 
عرض های شــمالی، پرندگان مهاجر به ســرزمین های جنوبی تر سفر 

می کنند.
اداره کل حفاظت محیط زیســت گیلان در پایان سال گذشته از 

سرشماری 204 هزار و 663 پرنده مهاجر در این استان خبر داد.
بیشــترین تعداد پرندگان مهاجر در تالاب بین المللی انزلی بویژه 
پناهگاه حیات وحش ســرخانکل و متنوع ترین گونه ها در پارک ملی 

بوجاق بندرکیاشهر سرشماری و شناسایی شدند.
بیشترین جمعیت پرندگان سرشماری شده متعلق به مرغابی سانان 
به ویژه خوتکا بود. پلیکان خاکســتری و عقاب تالابی از گونه های در 
خطر انقراض جهانی نیز در تالاب انزلی رویت شدند. از دیگر گونه های 
ارزشمند سرشماری شــده غاز پیشانی سفید، قوی فریاد کش، قوی 
گنگ، اردک سرسیاه و بلوطی، اردک تاجدار، کشیم شاخدار، کاکایی 

مدیترانه و کاکایی بزرگ بود.

پرندگان مهاجر از تالاب انزلی 
بار سفر بستند

سیریک  مرکزی  بخشدار 
گروک  شهرســتان  توابع  از 
هرمــزگان از نجات یک بچه 
نهنــگ چهارمتــری به گل 
نشسته در سواحل این منطقه 

با کمک صیادان خبر داد.
احمد جمال الدینی گفت: این 
بچه نهنگ ســه تنی در آب های 
ساحلی شهر گروک به گل نشسته 
بود که با تلاش یک ساعته صیادان 

به دریا بازگردانده شد.

وی افــزود: این بچه نهنگ با 
کمک چهار نفر از صیادان شــهر 
گروک و یک فروند قایق صیادی 
به آب باز گردانده شــد و از خطر 

مرگ حتمی نجات یافت.
جمال الدینی خاطرنشان کرد: 
این بچــه نهنــگ در 33 مایلی 

آب های ساحلی در دریا رها شد.
شهرستان ســیریک در 175 
کیلومتری شــرق بندرعباس قرار 

دارد.

نجات بچه نهنگ 4 متری در سیریک

پارکها  سازمان  مدیرعامل 
کرج  فضای سبز شهرداری  و 
اعــلام کرد که احیــای باغ 
تاریخی ســیب کرج از سال 
گذشته با مجوز قانونی توسط 

شهرداری آغاز شده است.
محمدرضا زین العابدینی افزود: 
درسال گذشته 32 هزار اصله نهال 
جدید در ایــن باغ 340 هکتاری 

کاشته شده است.
وی بــا بیان اینکــه درختان 
فرســوده و خشک شده باغ سیب 
کرج بــه تدریــج جمــع آوری 
می شوند، گفت: سال جاری تعداد 
50 هزار اصلــه نهال دیگر دراین 
باغ کاشته می شود و تا پایان سال 
96 در مجموع 210 هکتار از این 
باغ و اراضی خالی آن نهال کاری 

خواهد شد.
زین العابدینــی با بیان اینکه 
هدف سازمان پارک ها و فضای سبز 
شــهرداری کرج جوان سازی این 
باغ است، افزود: برخی شایعات در 
زمینه نابود سازی درختان باغ سیب 
کذب محض است و تلاش مجموعه 
مدیریت شهری بر شاداب سازی و 
حفظ این باغ ارزشــمند تاریخی 

معطوف شده است.
وی گفت: اکنون 63 هزار اصله 
درخت سیب و دیگر گونه های باغی 
در باغ ســیب کرج وجود دارد که 
تعدادی از آنها خشک شده است.

باغ تاریخی ســیب مهر شهر 
کرج در دهــه 40 و در مجاورت 
کاخ تاریخی مروارید مهرشهر کرج 

ایجاد شده است.

آغاز احیای باغ تاریخی سیب
ایوان غرب- خبرنگار کیهان: مهر شهر کرج با مجوز قانونی 

ســد گنگیر ایوان غرب با 
حضور معاون اول رئیس جمهور 

آبگیری شد.
ســد گنگیــر در زمینــی به 
مساحت 213 هکتار احداث شده 
و 20 میلیون مترمکعب گنجایش 
دارد، این سد از نوع سدهای خاکی 
با هسته رسی است. ارتفاع از پی 
42 متــر و طول تاج آن 745 متر 
اســت و برای اتمام کار آن بالغ بر 
124 میلیارد تومان هزینه شــده 
اســت که 60 درصد این مبلغ از 

سوی دولت تأمین شده است.
ایجاد  ســطحی،  آبهای  مهار 
اشــتغال زایی در منطقــه، بهبود 
ایجاد  زیســت محیطی،  وضعیت 
گردشــگری،  تفریحی  منطقــه 
پرورش آبزیان و جایگاه مناســب 
از اهداف  برای پرندگان مهاجــر 

احدث این سد است.
از  بهینه  اســتفاده  همچنین 
منابع آب موجــود در منطقه، با 
آبیاری  نوین  سیستم های  اجرای 

تحت فشار، برای آبی کردن نزدیک 
به 2 هزار هکتــار زمین های دیم 
دشــت زرنه و ترن در بخش زرنه 
از مهم ترین هدف راه اندازی ســد 
مذکور اســت. اسحاق جهانگیری 
در این سفر پروژه تأمین آب شرب 
شهرستان ایوان در منطقه سیاهگل 
را نیز افتتاح کرد. این پروژه دارای 
32 کیلومتر خط انتقال آب و سه 
ایستگاه پمپاژ اســت و با آبدهی 
فعلی 120 لیتر بر ثانیه، آب شهر 
ایوان و 32 روســتا، از روستاهای 
این شهرستان با جمعیتی بالغ بر 
5 هــزار نفر را تأمین می کند و در 
زمان بهره برداری کامل آبدهی آن 
تا سقف 230 لیتر بر ثانیه افزایش 

می یابد.
آب انتقالی توســط این پروژه 
از آب چشــمه های آهکی منطقه 
عمومی سیاهگل و تنگ شمیران 
تأمیــن می شــود که بر اســاس 
بررســی ها و آزمایشــات به عمل 
آمده دارای عالی ترین کیفیت در 

بین آب های این منطقه است.

سد گنگیر ایوان غرب آبگیری شد

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
ســازمان منطقه آزاد قشم گفت: سفر از قشم به بندر خصب 
عمان و بالعکس با حمل خودرو شخصی از اواخر فروردین ماه 

جاری امکان پذیر می شود.
عبدالجواد کمالی افزود: این ســفر دریایــی حدود 50 دقیقه به 

طول می انجامد.
وی با بیان اینکه خارجیان برای ورود به منطقه آزاد قشم نیازی به 
ویزا ندارند، گفت: مهمترین دلیل تاخیر در راه اندازی خط کشتیرانی 
قشم - خصب، پیگیری برای کسب امتیاز از عمانی ها با هدف دریافت 

نکردن ویزا از ایرانیان و شتاب گیری در روند صدور ویزاست.
کمالــی ادامه داد: در این چارچوب اســکله بهمن قشــم برای 
پهلوگیری شــناورها و سالن این بندر برای ارائه خدمات، مجهز شده 

است.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری سازمان 
منطقه آزاد قشم با بیان اینکه هدف ما از راه اندازی این خط کشتیرانی 
جذب اروپائیان ساکن امارات است، افزود: خارجیان ساکن امارات با 
دو ساعت رانندگی در روزهای پایانی هفته می توانند به خصب عمان 
ســفر کنند و از آنجا در کمتر از یک ســاعت با وسیله نقلیه خود از 
طریق سفر دریایی وارد قشم شوند و از ظرفیت های گردشگری این 

جزیره زیبا دیدن کنند.
وی اظهار کرد: از ابتدای ســال 94 شرایط ویژه ای برای استفاده 
گردشــگران از ژئوسایت های تنها ژئوپارک خاورمیانه در قشم ایجاد 
شــده به طوری که می توان ادعا کرد که بیشــتر جاذبه های زیبای 
این جزیره به محصول گردشــگری تبدیل شده وایجاد کاشانه های 
میهمان در روستاها، شرایط مناسبی برای اسکان گردشگران تا 600 

نفر در هر شب فراهم کرده است.

سفر از قشم به بندر خصب عمان 
با خودرو امکان پذیر می شود

کیش - خبرنگار کیهان:
بالغ بر 220 هزار گردشگر 
ایام  در  داخلــی  و  خارجی 
تعطیلات نوروز از کیش دیدن 

کردند.
معاون گردشــگری سازمان 
منطقــه آزاد کیش با اعلام این 
خبــر گفت: از 25 اســفند 94 
لغایت 14 فروردین ماه 95 بالغ بر 
220 هزار نفر گردشگر خارجی و 
داخلی از مسیر دریایی و هوایی به 
کیش سفر کرده و از این جزیره 

زیبا دیدن کردند.
محمدمحــب خدایی افزود: 

سفر این تعداد گردشگر به کیش 
نســبت به مدت مشــابه سال 
گذشــته از رشــد 10 درصدی 

برخوردار بود.
وی گفــت: در طی 12 روز 
ایام نوروز 77 هزار و 860 مسافر 
با 15 هزار و 84 خودرو از بنادر 
لنگه، چــارک و آفتاب به کیش 

سفر کردند.
محب خدایی گفت: سازمان 
منطقه آزاد کیش به منظور رفاه 
حال گردشگران 23 لندینگرافت 
از بنــدر چارک و 3 لندینگرافت 
از بندر آفتاب برای ارائه خدمات 

به گردشــگرانی که با خودروی 
شخصی و از مسیر دریا به کیش 

سفر می کنند در نظر گرفت.
ر  و شــنا  10 همچنیــن 
مســافربری با ظرفیت پذیرش 
1800 گردشگر هر روز مسافران 
دریایی را از بنادر لنگه و چارک 

به کیش انتقال می دادند. 
معاون گردشــگری سازمان 
منطقه آزاد کیش از رشــد 17 
هوایی کیش  مسافران  درصدی 
در ایام نوروز در مقایسه با مدت 
مشابه ســال گذشته خبر داد و 
افزود: تعــداد پروازهای ورودی 

فــرودگاه کیــش در این مدت 
نســبت به زمان مشابه سال 94 
هم 14 درصد رشد داشته است.
با  محب خدایــی همچنین 
اشاره به اشــغال 100 درصدی 
ایام نوروز  هتل های کیــش در 
گفت: به دلیل ناامنی های موجود 
در منطقه خاورمیانه، گردشگران 
ترجیح دادند که به جای سفر به 
خارج از کشور به کیش سفر کنند 
که در این رابطه 51 هتل جزیره 
با ظرفیت 5200 اتاق و 13 هزار 
و 300 تخــت، پذیرای مهمانان 

نوروزی بودند.

ســازمان انتقال خون خرم آباد مرکز اســتان لرســتان قادر به 
پاسخگویی به مراجعان نیست.

این مرکز به علت کمبود امکانات و پزشــک از فعالیت مناســب 
برخوردار نیست و به ناچار بر سینه بسیاری از داوطلبان اهدای خون 

دست رد می زند.
شعبه مرکزی انتقال خون مرکز استان که سال ها علاوه بر صبح ها 
بعدازظهرها هم فعال بود و در دو شیفت تقاضای انبوه مراجعان اهدای 
خون را جوابگو بود، مدتی است به علت کمبود نیرو تنها نیمی از روز 

به روی مردم گشوده است.
کمبود تخت و نیرو کار را به جایی رسانده است که مراجعان به 
ایــن مرکز که فعالیت پاره وقت دارد ناگزیر مدت زمان طولانی برای 

معاینه پزشک و خونگیری به انتظار می نشینند.
استفاده از پرستار به جای پزشک نیز چاره ساز نبوده و گرهی از 

بخت مراجعان در صفوف طولانی انتظار نگشوده است.
در این مرکز تنها 6 تخت برای مراجعان پرشــمار مرد و 2 تخت 

برای بانوان فراهم است.
نبود مراکز انتقال خون در حدود 10 شهر پرجمعیت لرستان سیل 
مشتاقان اهدای خون را در اینگونه مناطق با مشکل روبرو کرده است.
تاکید بر تامین خون سالم و کافی در کنار کمبود امکانات یک بام 

و دو هوایی است که در این حوزه به چشم می خورد.
رفع ســریع کمبودها به عنوان مطالبه آحاد مردم و خاتمه دادن 
به زیانی که در این رهگذر بر کشــور تحمیل می شــود مورد تاکید 

مردم لرستان است.
نورمحمد سپهوند

انتظاربرایکارنیک

بیماری »ای بی« یک بیماری نادر و صعب العلاج پوستی است که 
در جامعه ما خیلی شناخته شده نیست. یک فرزند من به این بیماری 
مبتلاست و متاسفانه این بیماری هنوز در زمره بیماری های خاص قرار 
نگرفته است و به همین خاطر در اهواز دفتر و یا انجمنی که امور این 
بیماران را پیگیــری کند، وجود ندارد و ما برای انجام امور درمانی و 
پیگیری سایر مسائل مجبوریم هر ماه به تهران سفر کنیم که همین امر 
هزینه مضاعفی علاوه بر هزینه های درمان بر خانواده های این بیماران 
در اهواز تحمیل کرده است. از مسئولین وزارت بهداشت تقاضا داریم 
مرکز و یا انجمنی برای پیگیری مشکلات بیماران »ای بی« در استان 

خوزستان راه اندازی کنند.
یک شهروند اهوازی

مشکلاتبیماران»ایبی«
درخوزستان

بناب - خبرنگار کیهان:
فرمانــدار بنــاب گفت: 
کشاورزان  به  بهاره  سرمای 
این شهرستان 66 میلیارد و 
950 میلیون ریال خسارت زد.

ولی الله فرج اللهی تصریح کرد: 
بر اثر سرمای نخستین روزهای 
بهار به 350 هکتــار از باغ های 
این شهرستان 66 میلیارد و 950 

میلیون ریال خسارت وارد شد.
به گفته وی، ســرمای بهاره 
به حدود 30 الــی 70 درصد از 
باغ هــای بــادام، زردآلو و آلوچه 

خسارت زده است.
فرمانــدار بنــاب ســپس با 

انتقاد از عملکــرد ضعیف بیمه 
پرداخت خسارات کشاورزان  در 
خســارت دیده خاطرنشان کرد: 
به جهت عدم پرداخت به موقع 
خسارات کشاورزان خسارت دیده 
کشــاورزان رغبتی بــرای بیمه 
کردن محصــولات و مزارع خود 

ندارند.
داشتن  با  بناب  شهرســتان 
بیش از 28 هــزار هکتار اراضی 
کشــاورزی که بیــش از 6 هزار 
هکتار آن به باغ ها اختصاص دارد، 
از قطب های مهم تولید و صادرات 
استان  در  کشاورزی  محصولات 
آذربایجان شرقی به شمار می آید.

خسارت 67 میلیارد ریالی
 سرمای بهاره به کشاورزان بناب

تمپ  بانک  مدیرعامــل 
)TEMP( روسیه از راه اندازی 
شعبه این بانک در جزیره قشم 
با هدف آسان سازی فرآیندهای 
دو  بین  اقتصــادی  و  تجاری 
خبر  نزدیک  آینده  در  کشور 

داد.
روابــط عمومی  به گــزارش 
سازمان منطقه آزاد قشم، میخاییل 
گاگلیــوف در دیــدار مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد قشم با وی، 
گفت: ایران کشوری با تمدن کهن 
و ارتباطات تجاری و اقتصادی بین 
دو کشور بسیار در خور توجه است.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
قشم نیز گفت: به زودی یک شعبه 
از بانک تمپ با هدف تقویت حوزه 
سرمایه گذاری، در جزیره قشم راه 

اندازی می شود.
راه  از  مومنــی  حمیدرضــا 
انــدازی بانک روســی در منطقه 
آزاد قشم استقبال کرد و تحولات 
اقتصادی در این جزیره را وابسته 
به فعالیت های بانک ها و بیمه های 

خارجی دانست.
وی از روسیه به عنوان کشور 
دوست ایران در دوران تحریم های 

غرب یــاد کرد و گفــت: راهبرد 
جمهوری اسلامی ایران در دوران 
پســا تحریــم، اولویــت دادن به 
کشورهایی است که دوران سخت 

تحریم ها در کنار ما بودند.
بانک تمپ روســیه در ســال 
1989 تاســیس شــده و دارای 
مجوز رسمی از بانک مرکزی این 

کشور است.
پس از ســفر اخیر یک هیئت 
بلند پایه چینی به همراه استاندار 
»گوانگ دونگ« به جزیره قشــم، 
توافق هــای اولیه برای گشــایش 
شعبه یک بانک خصوصی چینی 

نیز در این جزیره به دست آمد.
جزیره قشــم با حــدود 117 
هــزار نفر جمعیــت و یک هزار و 
500 کیلومتر مربع وســعت، در 
میان آب های نیلگون خلیج فارس 
واقع شده و به تنهایی از 22 کشور 

جهان بزرگتر است.
داشــتن  بــا  ایــن جزیــره 
ظرفیت های مهــم در حوزه های 
مختلف نفت، گاز، تجارت خارجی 
و گردشگری و بهره مندی از امتیاز 
ویژه مناطق آزاد، نقش مهمی در 

اقتصاد ایران ایفا می کند.

شعبه بانک تمپ روسیه در قشم
 راه اندازی می شود

مدیر امور آب شهرستان مهاباد گفت: نزولات مناسب 
سال زراعی جاری و بارش های اخیر حجم آب ذخیره شده 
در مخزن سد مهاباد را به 197 میلیون متر مکعب رساند و 

این سد پس از هشت سال سرریز شد.
»محمد عبداللهی« در نشست ستاد مدیریت بحران شهرستان 
مهاباد افزود: میزان آب ذخیره شده در پشت سد مهاباد هم اکنون 
به 197 میلیون مترمکعب رســیده که این میزان در مقایسه با 
مدت مشابه سال گذشته حدود 73 میلیون متر مکعب افزایش 

یافته است.
وی اضافه کرد: هم اکنون حجم ورودی آب به ســد مهاباد 
90 متر مکعب بر ثانیه است که این میزان در مقایسه با پارسال 

چهار برابر شده است.
عبداللهی اظهار کرد: آب ســد مهاباد برای نخستین بار در 
هشــت سال اخیر سرریز شده و برای کنترل میزان آب ورودی 
و خروجی آن رهاسازی آب با حجم 90 لیتر مکعب در ثانیه در 

حال انجام است.
وی گفت: رهاســازی آب ســد مهاباد از 18 اسفند ماه سال 
گذشــته برای کمک به احیای دریاچه ارومیه صورت گرفت و 
تاکنون بیش از 40 میلیون مترمکعب آب ســد رهاسازی شده 

است.
»عبداللهی« تراز ســطح آب دریاچه سد مهاباد را هم اکنون 
1358 متر اعلام کرد و گفت: این میزان نیز در مقایسه با پارسال 

9 متر افزایش یافته است.
مدیر امور آب مهاباد افزود: تداوم بارندگی های زمستان سال 
گذشته باعث ذخیره سازی خوبی در دریاچه پشت این سد شده 
و هم اکنون حجم برف بسیار خوبی نیز در مناطق بالا دست سد 

مهاباد ذخیره شده است.
ســد مهاباد دارای 197 میلیون متر مکعب ظرفیت اسمی و 
172 میلیون مترمکعب ظرفیت مفید است که علاوه بر تامین آب 
آشامیدنی شهر مهاباد، بیش از 12 هزار هکتار از اراضی کشاورزی 

این شهرستان را نیز زیر پوشش قرار می دهد.
سد مهاباد که در ضلع غربی این شهر احداث شده، تنها یک 
کیلومتر با شهر فاصله دارد و به همین لحاظ نزدیک ترین سد به 

مناطق مسکونی در جهان به شمار می آید.

دریاچه سد مهاباد پس از8 سال 
سرریز شد

 مدیر مطالعــات پایه منابع آبی شــرکت آب منطقه ای 
آذربایجان غربی گفت: تراز آبی دریاچه ارومیه 8 ســانتیمتر 
نسبت به زمان مشابه پارسال بیشتر شده که در 11 سال گذشته 

بی سابقه بوده است.
»مهرنگ دوستی رضایی« افزود: اکنون تراز آبی دریاچه ارومیه طبق 
بررســی ها 1270/75 متر است که هشت سانتیمتر افزایش نسبت به 

تراز 1270/67 متری روز مشابه پارسال نشان می دهد.
وی ادامــه داد: این میزان افزایش تراز در این زمان، در 11 ســال 
گذشــته بی سابقه بوده و در 20 سال گذشته نیز تنها یک بار در سال 

83 رخ داد.
وی اظهار کرد: با توجه به تراز موجود و بررســی های کارشناسانه، 
حجم آب فعلی دریاچه ارومیه به حدود 2 میلیارد و 200 میلیون متر 

مکعب می رسد.
مدیر مطالعات پایه منابع آبی شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی 
ادامه داد: با تداوم روند بارشــی فعلی امیدواریم این روند افزایشی در 

روزهای آینده نیز ادامه داشته باشد.
تراز آبی دریاچه ارومیه در ابتدای سال آبی جاری 1270/08 متر 
و هفت ســانتیمتر کمتر از ابتدای ســال آبی گذشته )93 - 94( بود 
ولی در حدود 6 ماه و نیم گذشــته این تراز با بارش های مناســب و 
اجرای طرح های تثبیتی ســتاد احیای دریاچه ارومیه جبران و بیشتر 

نیز شده است.
رهاســازی آب از ســدهای حوضه آبریز دریاچــه ارومیه، اتصال 
رودخانه های زرینه رود و ســیمینه رود و انتقال آب آن به بســتر آبی 
دریاچه ارومیه و همچنین اجرای طرح های پوشــش گیاهی از جمله 

این طرح ها به شمار می رود.

تراز آب دریاچه ارومیه 8 سانتیمتر 
افزایش یافت

رئیس اداره زائران غیرایرانی آستان قدس رضوی گفت: 
همزمان با ســالروز میلاد خجسته حضرت فاطمه زهرا)س( 
یک بانوی برزیلی در حرم مطهر حضرت امام رضا)ع( به دین 

اسلام مشرف شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی آستان قدس رضوی، »محمدرضا 
رضایی« افزود: »رافائلی« با حضور در دفتر مدیریت زائران غیرایرانی 
آستان قدس رضوی تمایل خود را برای تشرف به  دین مبین اسلام 
اعلام کرد و پس از آن با ادای شهادتین به دین مبین اسلام مشرف 

شد.
وی اظهار کرد: این بانوی برزیلی دلیل تشرف خود به دین اسلام 
را مشــاهده تبلیغات منفی علیه مسلمانان و مطالعه و بررسی دین 
اسلام و مذهب شیعه ذکر کرد. رضایی گفت: »رافائلی« شیوه آشنایی 
خود با دین اسلام را از طریق مرکز اسلامی امام حسین)ع( در شهر 

ریودوژانیرو که جزء مراکز ضدصهیونیستی است، عنوان کرد.
در این آیین یک جلد قرآن کریم به زبان اسپانیولی، کتاب هایی 
درباره اسلام و هدایای فرهنگی از سوی اداره زائران غیرایرانی آستان 

قدس رضوی به این بانوی تازه مسلمان اهدا شد.
هر ســال زائران غیرایرانی بسیاری در حرم مطهر رضوی به دین 
مبین اســلام مشرف می شوند که بیشــتر آنان اروپایی و آمریکایی 

هستند.

بانوی برزیلی در حرم رضوی 
مسلمان شد

فرمانــدار اصفهان گفت: 
آب رودخانه زاینده رود برای 
کشاورزان شهرستان  کشت 
محل سد  به  امروز  اصفهان، 
آبشــار در شــرق اصفهان 

می رسد.
فضــل الله کفیل افــزود: آب 
رودخانه زاینــده رود به گونه ای 
رها می شــود که تا امروز به سد 
آبشــار در شرق اصفهان برسد و 
بتوان کار توزیع آن میان اراضی 

کشاورزی را شروع کرد.

وی تصریح کرد: این مرحله، 
سومین و آخرین مرحله رهاسازی 
آب زاینــده رود در فصل زراعی 
کشــاورزان  بــرای   94  -95

شهرستان اصفهان است.
وی بــا بیــان اینکــه زمان 
رهاسازی آب زاینده رود براساس 
تصمیم کمیتــه پنج نفره آب و 
با  اصفهان  شهرستان  کشاورزی 
تعیین شد خاطرنشان کرد: هنوز 
زمان دقیق رهاسازی آب مشخص 
نیســت و تعیین آن بــه میزان 

بارش هــا و آب ســد زاینده رود 
بستگی دارد.

کمیته  داد:  توضیــح  کفیل 
پنج نفره آب و کشاورزی اصفهان 
با توجه به میــزان بارندگی ها و 
آب پشت ســد زاینده رود برای 
تعییــن مــدت زمــان و تعداد 
باقیمانده رهاسازی آب  روزهای 

تصمیم گیری می کند.
و  آب  پنج نفــره  کمیتــه 
اصفهان  شهرســتان  کشاورزی 
فرمانداری،  نمایندگان  شــامل 
ســازمان آب منطقــه ای، جهاد 
کشاورزی، نظام صنفی کشاورزی 
به همراه ســازمان هواشناســی 

است.
گفت:  اصفهــان  فرمانــدار 

رهاسازی آب رودخانه زاینده رود 
برای کشاورزی شــرق اصفهان 
براساس برنامه ابلاغیه وزارت نیرو 

انجام می شود.
شماری از کشــاورزان شرق 
اصفهان خواســتار تســریع در 
انتقال آب زاینده رود به زمین های 
کشاورزی بالادست شرق اصفهان 

شده اند.
آب رودخانه زاینده رود جهت 
شرق  کشــاورزان  پاییزه  کشت 
اصفهان پارسال در دو مرحله در 
روزهای 15 آبان و اول اســفند 

رهاسازی شد.
سهم حقابه کشاورزان شرق 
زاینــده رود حدود  از  اصفهــان 

400میلیون متر مکعب است.

آبزایندهرود
معاون امور عمرانی استاندار قم امروزبهشرقاصفهانمیرسد

دریاچه نمک را کانون اصلی تولید 
ریزگرد در استان دانست و نسبت 
به آسیب دیدن استان های مجاور 

از وضعیت کنونی آن خبر داد.
محســن بهشــتی با بیان اینکه 
وضعیــت ریزگردهــا در اســتان قم 
نگران کننده اســت گفت: ما دریاچه 
نمک قم را کانون اصلی تولید ریزگرد 
در قــم می دانیم که نــه تنها به این 
اســتان بلکه به استان های مجاور نیز 
آسیب زده است و مبارزه با آن به عزم 

ملی نیاز دارد.
وی افــزود: رویارویــی با این امر 
نیاز به برگزاری جلسات منطقه ای با 
اســتانداران مربوطــه دارد تا از تکرار 
پدیده دریاچه ارومیه جلوگیری کنیم.
معاون امور عمرانی استاندار قم با 

اشاره به آلودگی هوای استان قم ابراز 
کرد: اســتقرار صنایع آلاینده  در این 
استان سبب آلودگی هوا شده است و ما 
به رغم تمایل مسئولین استان نسبت 
به جذب سرمایه گذار و توسعه اشتغال، 
هوای پاک را خط قرمز خود می دانیم.

محســن اروجی با اشاره به زلزله 
شــهر جعفریــه اظهار کــرد: پس از 
زمین لرزه شهر جعفریه لرزه نگارهایی 
را در این شهر نصب کردیم تا تحرکات 
گســل ها را رصد کنیم چون احتمال 
فعال شدن گسل های قم و تهران در 

پی این زمین لرزه فراوان است.
محمدرضا طلایی مدیرکل جهاد 
کشاورزی قم نیز گفت: استان قم در 
10 سال گذشته همواره جزو رده های 
نخســت تا سوم در زمینه خشکسالی 

بوده است.

معاون استاندار:

دریاچه نمک، کانون اصلی تولید 
ریزگرد در قم است

مدیرکل راه و شهرســازی 
خریداری  از  شرقی  آذربایجان 
ریل خط آهن میانه - بستان آباد و 
بهره برداری از این پروژه تا پایان 
سال جاری خبر داد و گفت: کار 
زیرسازی این مســیر به پایان 
رســیده و عملیات ریل گذاری 

آغاز شده است.
توحید اخلاقی از خریداری ریل 
برای خط آهن میانه - بستان آباد خبر 
داد و گفت: این مسیر ریلی جدید به 
موازات آزاد راه تبریز - میانه است و 
میانه را به بستان آباد و سپس به تبریز 
متصل می کند در حالی که مســیر 
قبلی میانه را به مراغه »عجب شیر« 

آذرشهر و تبریز متصل می کرد.

وی اظهــار امیدواری کرد که با 
توجــه به اینکه کار زیرســازی این 
مسیر به پایان رسیده است عملیات 
ریل گذاری آغاز و تا پایان سال جاری 
به اتمام برســد و این مســیر برای 
جابه جایی مســافران در نوروز سال 

96 قبل استفاده باشد.
وی با یادآوری اینکه هنوز متروی 
تبریز به بهره برداری نرسیده است و 
شــهرداری تبریز به دنبال این است 
که در ســال جاری متروی تبریز را 
به بهره برداری برساند گفت: در حال 
حاضر حدود 6 کیلومتر از خط یک 
متروی تبریز به طور آزمایشی مورد 
بهره برداری قرار گرفته اســت و در 
طرح توســعه خطوط مترو سه خط 

ریلی درون شهری وجود دارد که به 
سه مرکز ایستگاه راه آهن« فرودگاه 
و پایانه مرکزی تبریز متصل می شود.

شهرســازی  و  راه  مدیــرکل 
آذربایجان شرقی گفت: کار مطالعاتی 
و جانمایــی ایســتگاه های متروی 
راه آهن« فــرودگاه و پایانه مرکزی 
تبریز انجام شــده تا با بهره برداری 
از مترو حمل و نقل ترکیبی محقق 

شود.
اخلاقی اضافه کرد: در حال حاضر 
مشاوران طرح در سه پروژه ایستگاه 
راه آهن »فــرودگاه و پایانه مرکزی 
مسافربری در حال فعالیت هستند که 
یکی از موضوعات مورد تاکید اتصال 

مترو به این پروژه ها است.

خط آهن میانه - بستان آباد تا پایان امسال به بهره برداری می رسد

شهرســتان  فرمانــدار 
روستای  مردم  گفت:  کوهرنگ 
در  بازفت  بخش  عالی  شــیخ  
قرار  زمین  رانش  خطر  معرض 
دارند و اقدامات کارشناســی 
شده درخصوص انتقال مردم این 

روستا انجام شده است.
مرتضی زمانپــور افزود: در پی 
رانش زمین در روستای شیخ عالی 
به پنج خانه خســارت وارد آمد و 
یک خانه به طور کامل تخریب شد.
وی ادامــه داد: بــه دنبال این 
حادثه ستاد بحران شهرستان فعال 
شــده و تدابیر لازم برای اســکان 
اضطراری ساکنان این روستا انجام 

شده است.
زمانپور، جا به جایی روســتا را 
از اقدامات کارشناسی شده در این 
خصوص اعلام کرد و گفت: اقدامات 
کارشناسی شده پیشــنهاد جا به 
جایی مردم این روستا به منطقه امن 
انجام و در این زمینه چادرهای امداد 
و نجات برای اسکان این خانواده ها 

در محل برپا شده است.

فرماندار کوهرنگ:
روستایشیخعالی
درمعرضرانش
زمینقراردارد

استاندار اصفهان از اختصاص 
900 میلیارد تومان برای اجرای 
کنارگذر شرق اصفهان به طول 

90 کیلومتر خبر داد.
رسول زرگرپور با اشاره به اینکه 
از سال 82 ساخت این خط آغاز و 
از سال 88 متوقف شده بود گفت: 
قرارداد جدید با سازمان بازنشستگی 
بسته شده که 70 درصد منابع مالی 
را این سازمان و 30 درصد بقیه را 

دولت تأمین می کند.
وی افزود: ســرمایه گذار قبلی 
فقط 100 میلیارد تومان برای این 
طرح اختصاص داده بود که دولت و 
سرمایه گذار جدید به طور مشترک 

هزینه موردنیاز را تأمین می کنند.
استاندار اصفهان افزود: تاکنون 
فقــط قطعه یک ایــن کنارگذر و 
مقــداری از قطعه دو اجرا شــده و 
قطعه سه هم بدون هیچ عملیاتی 
باقی مانده، که با مشــخص شدن 
سرمایه گذار جدید، اجرای طرح از 

دو هفته آینده آغاز می شود. 
زرگرپــور گفت: ایــن بزرگراه 
شمالی جنوبی از مسیر باغ رضوان، 
عوارضی اصفهان- کاشان، بهارستان 
و جاده شــیراز عبــور می کند که 
کاهــش آلودگی و ترافیک شــهر 
اصفهــان را هم به دنبــال خواهد 

داشت.

امضای قرارداد جدید
 برای احداث کنارگذر شرق اصفهان

در ایام تعطیلات نوروز صورت گرفت

سفر 220 هزار گردشگر خارجی و داخلی به کیش


